
�ه الراشد عبدالل

Abdullah Alrashid 
مدير مركز الملك عبد العزيز الثقافي العالمي (إثراء)

Director of King Abdulaziz Center for
World Culture - Ithra

ه الراشد منصب مدير مركز الملك عبد العزيز الثقافي العالمي (إثراء) في عام 2021م، وعمل  تولى عبداللَّ
منذ ذلك الوقت على قيادة المركز إلى ترسيخ مكانته كوجهة عالمية وقلبًا نابضًا للثقافة والصناعة 

الإبداعية في المملكة، مساهمًا بذلك في ازدهارها من خلال تمكين المواهب ودعم صناعة المحتوى 
وتشجيع التبادل الثقافي الذي يعزز الوئام والتنمية البشرية. قاد الراشد التطوير الاستراتيجي للبرامج 

والمبادرات والعروض التي تعمل على تطوير الفن والمعرفة والإبداع والثقافة والمجتمع بما يتماشى 
مع رؤية المملكة 2030. قبل تولي إدارة المركز، شغل الراشد منصب مدير برامج إثراء حيث أشرف على 

مجموعة متنوعة من المبادرات، وحدد الاتجاه التنظيمي لجميع المبادرات الإبداعية والثقافية لخلق 
المساحة للمواهب والمبدعين وتمكين صناعة المحتوى الأصلي. بالإضافة إلى دوره في إثراء، يعمل 

الراشد كمؤسس مشارك وعضو مجلس إدارة في أكاديمية إنسان، وهي مركز تعليمي رائد موجه لمرحلة 
الطفولة المبكرة. حصل الراشد على درجة الماجستير من جامعة ديوك، كما عمل كمتدرب في مؤسسة 

بيل وميليندا جيتس في واشنطن العاصمة ولندن.

Abdullah Alrashid assumed the role of Director of the King Abdulaziz Center for 
World Culture (Ithra) in 2021 and has since led efforts to establish Ithra as a 
world-class destination and the beating heart of Saudi Arabia’s culture & creative 
industry contributing to its prosperity by enabling talent, supporting content 
production and encouraging cross-cultural exchange that promotes social harmony 
and human development. Alrashid has led the strategic development of programs, 
initiatives and offerings that advance art, knowledge, creativity, culture and 
community in alignment with Vision 2030. Prior to assuming this role Alrashid served 
as Ithra’s Director of Programs where he oversaw a diverse portfolio of initiatives 
and set the curatorial direction for all creative and cultural initiatives building 
capacity for talent in the industry and enabling the creation of original content. In 
addition to his role at Ithra, Alrashid serves as a Co-Founder and Board Member at 
Insan Academy, a leading early childhood education center. 


